

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Sigrid Pilz, PhD

Vienna Nursing and Patient Advocate / Wiener Pflege-, Patientinnen- und Patientenärztin

Curriculum Vitae (english)

Sigrid Pilz has been Nursing and Patient Advocate in Vienna since July 2012.

From 2001 to 2012, Ms Pilz was the Green Delegate for Health Care to the Viennese *Landtag und Gemeinderat* (regional parliament) and Health Care Spokesperson for the Viennese Green Party. During this time, she initiated two parliamentary enquiry commissions: "Enquete Commission on Serious Deficiencies in Care at Wienerwald Geriatric Centre" and "Enquete Commission on Serious Shortcomings in Care for Psychiatric Patients in the Vienna Region".

After graduating in Educational Science and Psychology at the University of Innsbruck, Ms Pilz was the Head of Department for International Family and Youth Policy in the current Federal Ministry of Economy, Family and Youth from 1985 until 2012. At the same time, she was a Lecturer at the University of Innsbruck's Institute of Educational Science.

Curriculum Vitae (deutsch)

Sigrid Pilz ist seit Juli 2012 Wiener Pflege-, Patientinnen- und Patientenärztin.

Von 2001 bis 2012 war Frau Pilz grüne Gesundheitspolitikerin im Wiener Landtag und Gemeinderat und Gesundheitssprecherin der Wiener Grünen. In dieser Zeit imitierte sie zwei gemeinderätliche Untersuchungskommissionen in Wien: «Untersuchungskommission zu gravierenden Pflegemängeln im Geriatriezentrum am Wienerwald» und «Untersuchungskommission zu gravierenden Missständen in der Versorgung von psychiatrischen PatientInnen im Verantwortungsbereich der Gemeinde Wien».

Nach ihrem Studium der Erziehungswissenschaften und Psychologie an der Universität Innsbruck war Frau Pilz von 1985 bis 2012 als Leiterin der Abteilung für Internationale Familien- und Jugendpolitik Bamtin im heutigen Bundesministerium für Wirtschaft, Familie und Jugend tätig. In diesen Jahren war sie auch als Lektorin an der Universität Innsbruck am Institut für Erziehungswissenschaften tätig.